

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N°000001 bis / AONO/PADI-Dja/CSPM/2022 DU 02 SEPT 2022
POUR L'ACQUISITION D'UN VEHICULE DESTINE AU PROGRAMME D'AMENAGEMENT
ET DE DEVELOPPEMENT INTEGRE DE LA BOUCLE MINIERE DU Dja ET DE LA ZONE
FRONTALIERE ADJACENTE, EN PROCEDURE D'URGENCE.

FINANCEMENT : BUDGET DU PADI-Dja

1- Objet :

Dans le cadre de l'exécution du budget du PADI-Dja, le Coordonnateur du PADI-Dja, Maître d'Ouvrage Délégué, lance pour le compte de la République du Cameroun un Appel d'Offres National Ouvert pour la réalisation de l'opération sus indiquée.

2- Allotissement

La prestation objet du présent Appel d'Offres est répartie en un lot unique comme suit :

Lots	Désignation	Montant prévisionnel T.T.C. (F CFA)	Délai de livraison
Lot unique	Acquisition d'un (01) véhicule pick-up 4 x 4 double cabine destinée au PADI-Dja	40 000 000	60 jours

3- Consistance de la prestation

La prestation objet du présent Appel d'Offres porte sur la fourniture d'un véhicule pick-up double cabine 4 x 4 de caractéristiques telles que décrites dans le Descriptif de la Fourniture.

4- Participation et origine :

La participation est ouverte à égalité de conditions à toutes les Entreprises de droit Camerounais.

5- Financement :

La prestation objet du présent Appel d'Offres, est financée par le Budget d'Investissement Public du Programme PADI-Dja, pour un coût prévisionnel total de **quarante million (40 000 000)** de francs CFA Toutes Taxes Comprises.

6- Délai de livraison :

Le délai de livraison prévu par le Maître d'Ouvrage Délégué pour chaque lot est de **soixante (60) jours** calendaires.

7- Cautionnement provisoire

Les offres devront être accompagnées d'un cautionnement provisoire (garantie bancaire de soumission) d'une durée de validité de cent vingt (120) jours, établi selon le modèle indiqué dans le Dossier d'Appel d'Offres, par un établissement financier de 1^{er} ordre agréé par le Ministre en charge des finances et de montant égal à Huit cent mille (800 000) Francs CFA.

Le cautionnement provisoire sera libéré d'office au plus tard 30 jours après l'expiration de la validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Dans le cas où le soumissionnaire est attributaire du marché, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

8- Consultation du Dossier d'Appel d'Offres :

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté au Secrétariat du Coordonnateur du PADI-Dja, sis au quartier Bastos à « l'immeuble PADI-Dja » situé à proximité de l'Ambassade de la République du Congo.

9- Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres :

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu dans les services du Maître d'Ouvrage Délégué, notamment au Service des Appels d'Offres, sur présentation d'une quittance de versement au Trésor Public d'une somme non remboursable au titre des frais d'achat du dossier de **Soixante-dix mille (70 000) Francs CFA**.

Cette quittance devra identifier le payeur comme représentant le prestataire désireux de participer à la consultation.

10- Présentation des offres

Les documents constituant l'offre sont repartis en trois volumes ci-après contenus dans une enveloppe fermée et scellée dont :

- L'enveloppe A contenant les pièces administratives (volume 1) ;
- L'enveloppe B contenant l'offre technique (volume 2) ;
- L'enveloppe C contenant l'offre financière (volume 3).

Les trois enveloppes ainsi présentées seront ensuite placées dans un pli unique, fermé et scellé portant uniquement la mention de l'Appel d'Offres en cause.

Les différentes pièces de chaque offre seront numérotées dans l'ordre du DAO et séparées par des intercalaires de même couleur (autre que la couleur blanche).

11- Remise des offres :

Chaque offre, rédigée en anglais ou en français, en **sept (07) exemplaires**, dont **un (01) original et six (06) Copies** marqués comme tels, devra parvenir au Secrétariat du Coordonnateur du Programme, sis au quartier Bastos, à « l'immeuble PADI-Dja » situé à proximité de l'Ambassade de la République du Congo, au plus tard le **01 OCT 2022 12 heures** précises, heure locale et devra porter la mention :

**« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N°000001 bis / AONO/PADI-Dja/CSPM/2022 DU 02 SEPT 2022
EN PROCEDURE D'URGENCE POUR L'ACQUISITION D'UN VEHICULE DESTINE AU
PROGRAMME D'AMENAGEMENT ET DE DEVELOPPEMENT INTEGRE DE LA BOUCLE
MINIERE DU Dja ET DE LA ZONE FRONTALIERE ADJACENTE, EN PROCEDURE
D'URGENCE
FINANCEMENT : BUDGET DU PADI-Dja
« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement ».**

12- Recevabilité des offres :

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission d'un montant tel présenté ci-haut, établie par un établissement financier de premier ordre agréé par le Ministère chargé des Finances et dont la liste figure dans le DAO.

Cette caution entrera en vigueur dès la date limite de soumission et restera valable jusqu'au trentième (30ème) jour inclus après le délai de validité des offres.

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles devront obligatoirement être en cours de validité conformément à la réglementation en vigueur.

L'absence de la caution de soumission délivrée par un établissement financier de premier ordre agréé par le Ministère en charge des Finances de la République du Cameroun, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours.

13- Ouverture des plis

L'ouverture des offres administratives, techniques et financières aura lieu le 11 OCT 2022 dès 13 heures dans la salle des réunions de la Commission Spéciale de Passation des Marchés du PADI-Dja.

Seuls les soumissionnaires assisteront à cette séance d'ouverture ou pourront s'y faire représenter par une seule personne de leur choix dûment mandatée ayant une bonne connaissance du dossier.

14- Critères d'évaluation des offres

14.1- Critères éliminatoires

1) Dossier administratif incomplet pour:

- Absence de l'original de la caution de soumission lors de l'ouverture des plis;
- Absence ou non-conformité après un délai de 48 heures après l'ouverture des plis, d'une des pièces du dossier administratif à l'exception de la caution de soumission ;
- Fausse déclaration, pièce falsifiée ou non authentique.

2) Offre Technique incomplète pour absence ou non-conformité de l'une des pièces suivantes :

- La déclaration sur l'honneur attestant que le soumissionnaire n'a pas abandonné un marché au cours des trois dernières années, et qu'il ne figure pas sur la liste des entreprises défaillantes établies par le MINMAP;
- Une note d'organisation et méthodologie cohérente avec la consistance des prestations ;
- L'autorisation du fabricant, du concessionnaire ou du représentant du fabriquant agréé pour commercialiser les fournitures ;
- Le prospectus et les fiches techniques du fabricant ;
- Une capacité financière d'un montant d'au moins égal à 20 000 000 FCFA, établie par un établissement financier de 1er ordre.
- Non-respect de toutes les caractéristiques techniques majeures des véhicules dont la liste figure à la Pièce N°5 du DAO « Descriptif de la fourniture » ;

3) Offre financière incomplète pour absence ou non-conformité de l'une des pièces suivantes :

- Une soumission timbrée, datée et signée ;
- Le bordereau des prix (pièce 6) suivant le modèle avec indication des prix hors TVA en chiffres et en lettres, paraphé à toutes les pages et signé à la dernière page ;
- Le devis Quantitatif et Estimatif daté, signé et cacheté à la dernière page ;
- Le sous – détail des prix unitaires quantifiés paraphé à toutes les pages et signé à la dernière page ;
- Omission d'un prix unitaire quantifié.

4) Fausse déclaration ou pièces falsifiées ;

5) Absence du certificat d'homologation ou du PV de validation du prototype de véhicule délivré par le Ministère des Transports ;

6) N'avoir pas obtenu au moins un total de 05 critères sur l'ensemble des 07 critères essentiels ; **Critères essentiels**

La notation des critères essentiels ci-après, dont le détail est contenu dans la grille d'évaluation, se fera suivant le mode binaire en attribuant à chaque critère la valeur positive (oui) ou la valeur négative (non) :

- Présentation sur **01 critère** ;
- Planning de livraison sur **01 critère** ;
- Garantie sur **01 critère** ;
- Service après-vente sur **01 critère** ;
- Références du soumissionnaire sur **01 critère** ;
- Non-respect de 70 % des caractéristiques techniques mineures sur **01 critère** ;
- Preuve d'acceptation des conditions du Marché validé sur **01 critère**.

N.B Seuls les soumissionnaires qui auront satisfait à tous les critères éliminatoires seront éligibles à l'évaluation financière.

15- Durée de validité des offres :

Les soumissionnaires seront engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la date limite fixée pour le dépôt des offres.

16- Attribution du Marché

Le Maître d'Ouvrage attribuera le Marché au soumissionnaire dont l'offre a été reconnue conforme pour l'essentiel au Dossier d'Appel d'Offres et ayant été évaluée la **moins disante**.

17- Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au Secrétariat du Coordonnateur du Programme, sis au quartier Bastos à « l'immeuble PADI-Dja » situé à proximité de l'Ambassade de la République du Congo.

18- Dénonciation et corruption

Pour toute tentative de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler 1517, numéro vert de la Commission Nationale Anti-corruption.

Yaoundé, le 02 SEPT 2022

Ampliatiions :

- CSPM PADI Dja
- SOPECAM et ARMP (pour publication)
- Archives / Chronos
- Affichage (pour information)



Le Coordonnateur

Blondeau Telatale

NATIONAL OPEN CALL FOR TENDER NOTICE

N ° 000001 bis / AONO / PADI- Dja / CSPM / 2021 OF 11 2 SEPT 2022
FOR THE ACQUISITION OF VEHICLE INTENDED FOR THE INTEGRATED
PLANNING AND DEVELOPMENT PROGRAM OF THE Dja MINING LOOP AND THE
ADJACENT BORDER ZONE, UNDER EMERGENCY PROCEDURE.

FUNDING: PADI-Dja BUDGET

1- Subject:

In the framework of the execution of the PADI-Dja budget, the PADI-Dja Coordinator, Contracting Authority, launches on behalf of the Republic of Cameroon an Open National Call for Tenders for the realization of the operation above indicated.

2- Allotment

The service covered by this Call for Tenders is only (01) lot as follows:

Lots	Designation	Provisional amount including tax (F CFA)	Delivery time
Single lot	Acquisition of one (01) 4 x 4 double cabin pick-up vehicle for PADI-Dja	40 000 000	60 days

3- Consistency of the service

The service covered by this Call for Tenders relates to the supply of 4 x 4 double cabin pick-up vehicle with characteristics as described in the Supply Description.

4- Participation and origin:

Participation is open on equal terms to all Companies governed by Cameroonian law.

5- Funding:

The services covered by this Call for Tenders are financed by the Public Investment Budget of the PADI-Dja Program, for a total estimated cost of **forty million (40,000,000) CFA francs** all taxes included.

6- Delivery time:

The delivery time provided by the Client's Representative for each lot is **thirty (30) calendar days**.

7- Provisional bond:

Tenders must be accompanied by a provisional bond (bid bank guarantee) with a validity period of one hundred and twenty (120) days, established according to the model indicated in the Invitation to Tender File, by a financial institution of 1st order approved by the Minister in charge of finance and amount equal to **Height hundred thousand (800,000) CFA Francs**.

The provisional bond will automatically be released no later than 30 days after the expiry of the validity of the tenders for tenderers who have not been selected. In the event that the tenderer is awarded the contract, the provisional bond will be released after constitution of the final bond.

8- Consultation of the Invitation to Tender File:

The Tender File can be consulted at the Secretariat of the PADI-Dja Coordinator, located in Bastos at the "PADI-Dja building" located near the Embassy of the Republic of Congo.

9- Acquisition of the Tender File:

The Tender File can be obtained from the services of the Client's Representative, in particular from the Tender Department, on presentation of a receipt for payment to the Public Treasury of a non-refundable sum for purchase fee of **Seventy thousand (70,000) CFA Francs**.

This receipt must identify the payer as representing the service provider wishing to participate in the consultation.

10- Presentation of offers

The documents constituting the offer are divided into three volumes below contained in a closed and sealed envelope, including:

- Envelope A containing the administrative documents (volume 1) ;
- Envelope B containing the technical offer (volume 2) ;
- Envelope C containing the financial offer (volume 3).

The three envelopes thus presented will then be placed in a single, closed and sealed envelope bearing only the mention of the call for tenders in question.

The different parts of each offer will be numbered in the order of the DAO and separated by dividers of the same color (other than white).

11- Submission of offers:

Each offer, written in English or French, in seven (07) copies, including one (01) original and six (06) Copies marked as such, must reach the Secretariat of the Program Coordinator, located in the Bastos at the " PADI-Dja building" located beside the Embassy of the Republic of Congo, no later than ~~11.1.2022~~ **10 2 SEPT 2022** at 12 noon sharp, local time and must bear the mention:

**«NOTICE OF NATIONAL OPEN CALL FOR TENDERS
N ° 000001 bis / AONO / PADI-Dja / CSPM/2022 FROM 10 2 SEPT 2022
IN EMERGENCY PROCEDURE FOR THE ACQUISITION OF VEHICLE INTENDED
FOR THE INTEGRATED PLANNING AND DEVELOPMENT PROGRAM OF THE Dja
MINING LOOP AND THE ADJACENT BORDER ZONE.
FINANCING: PADI-Dja BUDGET
"To be opened only in the counting session".**

12- Admissibility of offers:

Each tenderer must attach to his administrative documents, a bid bond in the amount as presented above, established by a first-rate financial institution approved by the Ministry in charge of Finance and listed in the DAO.

This deposit will come into force from the submission deadline and will remain valid until the thirtieth (30th) day inclusive after the offer validity period.

Under penalty of rejection, the other required administrative documents must imperatively be produced in originals or in certified true copies by the issuing service, in accordance with the provisions of the Special Regulations of the Invitation to Tender. They must be valid in accordance with the regulations in force.

The absence of the bid bond issued by a first-rate financial institution approved by the Ministry in charge of Finance of the Republic of Cameroon, will result in the outright rejection of the offer without any recourse.

13- Opening of the folds

The opening of administrative, technical and financial offers will take place on 13 OCT 2022 from 1 p.m. in the meeting room of the PADI Special Procurement Commission- Already.

Only the tenderers will attend this opening session or can be represented by a single person of their choice, duly authorized and having a good knowledge of the file.

14- Bid evaluation criteria

14.1- Eliminating criteria

1) Incomplete administrative file for:

- Absence of the original of the bid bond when opening the bids ;
- Absence or non-conformity after a period of 48 hours after the opening of the envelopes, of one of the documents of the administrative file with the exception of the bid bond ;
- False declaration, falsified or non-authentic document.

2) Incomplete Technical File for absence or non-conformity of one of the following documents:

- The declaration on honor attesting that the tenderer has not abandoned a contract during the past three years, and that he is not on the list of failing companies established by MINMAP;
- An organization and methodology note consistent with the consistency of the services ;
- Authorization from the manufacturer, the dealer or authorized manufacturer's representative to market the supplies;
- The manufacturer's prospectus and data sheets;
- An ability to finance an amount of at least equal to 20 000 000 FCFA, established by a financial institution of first order.
- Non-compliance with all the major technical characteristics of the vehicles listed in Exhibit N ° 5 of the DAO "Description of the supply";

3) Incomplete financial file for absence or non-compliance of one of the following documents:

- A stamped, dated and signed submission ;
- The price schedule (part 6) according to the model with indication of prices excluding VAT in figures and letters, initialed on all pages and signed on the last page;
- The Quantitative and Estimated quote dated, signed and sealed on the last page;
- The sub-detail of quantified unit prices initialed on all pages and signed on the last page ;
- Omission of a quantified unit price.

4) False declaration or forged documents;

5) Lack of the homologation certificate or the validation report of the vehicle prototype issued by the Ministry of Transport;

6) Not having obtained at least a total of 05 criteria out of all of the 07 essential criteria; Essential criteria

The scoring of the essential criteria below, details of which are contained in the evaluation grid, will be done in binary mode, assigning each criterion a positive value (yes) or a negative value (no):

- Presentation on 01 criterion;
- Delivery schedule on 01 criterion;

- Guarantee on **01 criterion**;
- After-sales service on **01 criterion**;
- Bidder's references on **01 criterion**;
- minor technical characteristics **01 criterion**;
- Proof of acceptance of the Market conditions validated on **01 criterion**.

NB Only tenderers who have satisfied all the eliminatory criteria will be eligible for the financial evaluation.

15- Period of validity of the offers:

Bidders will be committed by their bids for a period of ninety (90) days from the deadline set for the submission of bids.

16- Contract award

The Employer shall award the Contract to the bidder whose bid has been recognized to be substantially the Call Feature Offers and having been evaluated as the **least priced**. A company can be awarded both lots.

17- Additional information

Additional information can be obtained during working hours from the Secretariat of the Program Coordinator, located in the Bastos at the «**PADI-Dja building** » located near the Embassy of the Republic of Congo.

18- Denunciation and bribery

For any attempt of bribery or malpractice, please call 1517, toll-free number of the National Anti-Corruption Commission (CONAC).

Ampliations:

- CSPM PADI Dja;
- SOPECAM and ARMP (for publication);
- Archives / Chronos;
- Display (for information)



02 SEPT 2022
Yaoundé, on -----

Le Coordonnateur
Blondeau Talata